

**မှတ်တိုင်သိပ်လိမ့်အကျိုးအကျေးအဝေးကတတ်ကတီးပဲကွဲဖိလအတတ်  
အိတ်မူအပူအလဲလဲ? လအတတ်အိတ်မူအပူအနု တ်ကွေးစီးစေးက  
ဒါကွေးနု**

**တအိတ်ဘၣ်.** တ်အံအေပညိတ်တအိတ်ဘၣ်ဖဲအဲဒ်တံအါအါမိလကွဲဖိအ အိတ်ဖဲအဲ  
သုတ်မလိမ့်တံအကတိလိ. အဆကတိမုတ်တုလအဲသုတ်ကပးထိတ်ဘဲအတတ်သုတ်ဘၣ်  
လခံကတိမုတ်ပုဂ္ဂါးကွေးအါလိ. တ်အဲဒ်ဒီးလကွဲဖိနုကမလိနုတ်လအပတိထိထိ  
အဲကွေးစေးမလိနုပဂါဒီးတံနုအဘျူးတအိတ်ဘၣ် ဒီးမဘၣ်ဒိတ်သုတ်လိ.

သရဲနုမုတ်လအတဲလအကတိကတိပဲသုတ်လအတတ်အိတ်မူပူအဂီလအတ  
ပျဲဒီးစေးကဒါကွေးကွဲဖိဘၣ်နု အဲသုတ်သါပုနုနုပဲလအ ပုဒိတ်တုဒိတ်ပဲလအမတတ်  
သုတ်တဖၣ်နု မတတ်ဂုထိတ်ဂုထိတ်ပသိထိတ်ခိဖျိအဲသုတ်ကွေးမဲတံမလအအဲသုတ်  
မဲတဲကွေးအါအါဘၣ်သုတ်တဖၣ်နုတဘျိကဒီးနုလိ. ကွေးကွေးသရဲနုသုတ်တဖၣ်ကွေး  
လိအသးလအပုသံစိတ် တချူးအဲသုတ်ကွေးကွေးပုဆါလအသးသမူအိတ်သုတ်တဖၣ်ဒီး  
ဘၣ်အခါလိ. ပုလအအဲဒ်ကွေးလိပဲတံတထိတ်ဟံဒ်သိသုတ်တဖၣ်နု ရဲဒ်ကွေးတဘျူး  
ဘျိတုလအတတ်ဘၣ်ဘျိဘၣ်ဒီးမဲမဲ မဲ အဲသုတ်တထိတ်ဟံဒ်တဖျၢနုလိ. ပုနီက  
ဘီယူဖိသုတ်တဖၣ် နီယူထိတ်ဒီးနီစီလိကညီယူအဘျိလအကယကယ တချူးအဲ  
သုတ်နီပဲကညီယူလအပုဆါဂဒီးဒီးဘၣ်အခါလိ. ပီရိသုတ်တဖၣ်ကတိဂုလိထိတ်  
အသးတဘျူးဘျိတချူးအဲသုတ်လကတိဂုလိတံလအနီကတိဒီးဘၣ်နုလိ. သရဲနု  
မုတ်သုတ်တဖၣ်ဂုထိတ်ပသိထိတ်ပဲအဲသုတ်သိပ်လိဘၣ်လိအလိတါနုတဘျူးဘျိ  
ကွေးကွေး တ်မနုလကွဲဖိနုပဂါဒဲညိ ဒီးတံမနုလကွဲဖိနုပဂါဒဲတညိသုတ်တဖၣ်လိ.

LSAT. MCAT. Praxis. SAT. Bar အတံဒီးစေး. CPA အတံဒီးစေး. ပုနီ  
ကါအတံဒီးစေး. ပုနီကဘီယူအတံဒီးစေး. ပုဘျိကါဖိအတံဒီးစေး. တံဒီးသုတ်တဖၣ်အဲဒီးနုဖျိ  
ပဲ ပုဒိတ်တုဒိတ်ပဲလအပတိ. ပုဖဲတံမတံဖိအမူအဒါသုတ်တဖၣ်လအမုတ်နုနုပကွဲဖိကဘၣ်ကွဲ  
ဆါမဲပဲလိ. အါဒ်တကွဲနု အကါဒိဒီးအိတ်ဒီးတံဘၣ်ယိတ်ဘၣ်ဘျိ : ပုအသးသမူနုဒီးသနု  
ထိတ်အသးလအပုအတံမကွေးအဆါလအတံထိတ်ကွေးအါလိတံလိအဲနုလိ. တ်အဲနုခဲလအ  
နုနုကမကွေးကဒါနသးသုတုလအနုခဲအဲဒီးပုပုမုတ်နုသုတ်လိ.

**တံဒီးစေးအမေးနုတံသုတုအါယံလိ. ဘၣ်မနုလအနုအဲဒ်ဘျိအဲဖဲအဲတဟးဂီ  
ဖဲဒီးအခါလဲ?**

တံဒီးစေးအမေးလအတံသုတုနုတံတံစါမလအါအါအတံအုတ်သးတအိတ်အါအါဘၣ်လိ. လအ  
အမုတ်အတံနု. ပအိတ်ဒီးဒ်ထိတ်လအအဒီးနုပဲလအ တ်ဟုတ်လိတံဒီးစေးအမေးလအသုတုပဲသုတ်  
တဖၣ်နုတမတံလအဘၣ်လိ.

**ကီရဲလအအိတ်ဝုတ်အပူပုဘၣ်လဲလဲလအသုတ်ဟုတ်လိတံဒီးစေးအမေးအ  
ကျိအကျိတခါလဲလဲ?**

တံကုတ်ဘၣ်ကုတ်သုအဲဒီးနုတကွေးနီကွေးယံလိတံအဲဘၣ် သနုကွ အါနုကီရဲ ၅၅  
ဘၣ်လအအိတ်ဝုတ်အပူနု စးထိတ်ကွဲပဲတံဟုတ်လိမေးအကျိအကျိလအသိအဲလဲနုလိ.



**တံဆါကတိလအတံကဘၣ်မလဲ SRG**

၂၀၁၂-၂၀၁၃	ကီရဲအတံယုသုတ်ညါမကွေးတံဟုတ်အမေးအဲအဲ
၂၀၁၃-၂၀၁၄	တံစါသးကွဲတံဟုတ်ထိတ်တံအသုအသုတနု(သရဲ မုတ်နီနုဖိ ၅၀၀ လအတံစါသးကွဲကီရဲဖျၢနုစုစု)
၂၀၁၄-၂၀၁၅	တံစါသးကွဲတံဟုတ်ထိတ်တံအသုအသုကိမဲ တံယုထါပုနုတံအတံသုတ်တဖၣ်
၂၀၁၅-ဒီးဆူအဲဒ်ညါ	SRG အတံရဲဒ်ကျိအတံမကျိနုကလူပိတ်ထွဲကွဲဖိ တဖၣ်အဲတုအထိတ်ပဲတံထိတ်အါကပိတ်ထွဲအဲဒီးလိ. ၄-၅တံ စးထိတ်မလိတံ ၂၀၁၅-၁၆

တံဆဲးကျိတံဂုတ်ကျိလအဂါ

**Noelle Tichy,**  
**Executive Director of Teaching & Learning**  
 515-242-7938 | noelle.tichy@dmschools.org  
 grading.dmschools.org



DES MOINES PUBLIC SCHOOLS

**တံဟုတ်လိမေးလအပတိ  
ဒဲပဲအကျိအကျိ**

တံသံကွဲဒီးတံစံးဆါသုတ်တဖၣ်

Think. Learn. **Grow.**



www.dmschools.org



Think. Learn. **Grow.**

Karen Version

## တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့န့ၣ်မၤစၢၤဝဲကွီၣ်ကိးဂၤလၢအကစံးဆၢဝဲတၢ်သံကွၢ်လၢအမ့ၢ်ဝဲ : ဝဲနနီၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အခါန့ၣ် နအဲၣ်ဒီးကဲမနုလဲၣ်?

ဘၣ်ဆၣ်ပကွီၣ်ဒီးပသရၣ်မ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကမၤဂ့ၤထီၣ်အတၢ်မၤဒ်အမ့ၢ်တၢ်မၤလီၤတၢ်တၢ်လၢကွီၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကန့ၢ်ဘၣ်ဝဲတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သီးအဝဲသ့ၣ်ကစးထီၣ်ထံၣ်ဝဲအတၢ်တိၣ်ဟ်ဒီးအတၢ်မံၤမိၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် လၢကျဲၣ်လဲၣ်? လၢကျဲၣ်တဘီၣ်န့ၣ် နကဘၣ်မၤဂ့ၤထီၣ်ကျဲၤလၢနကကျၢ်ထွဲဒီးဟ်ဖျါထီၣ်ကွီၣ်ဖိအတၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ်လၢတီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ဝဲအနံၣ်တကယၤအတီၢ်ပူၤန့ၣ် တၢ်ဆိတလဲသးလၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အကျိၤအကျဲအပူၤန့ၣ်အါမးလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်သန့ၣ်က့ တၢ်တမံၤလၢအမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်အမး **As, Bs, Cs, Ds** မ့တမ့ၢ် **Fs** လၢလံာ်ဟ်ဖျါအမးအပူၤန့ၣ်တဆိလဲသးနိတဘျီဒ်ဘၣ် **Des Moines** ပုၤကမျၢၢ်ကွီၣ်န့ၣ် ဆိတလဲကွီၣ်ဝဲတၢ်ဟ့ၣ်လီၤမးအကျိၤအကျဲလၢအသိလၢအဂ့ၤထီၣ်တခါလၢအဘၣ်တၢ်ကိးအီၤလၢ **Standards-Referenced Grading** – ဒ်သီးအကမၤစၢၤကွီၣ်ဖိ, သရၣ်မ့ၣ်, ဒီးမိၢ်ပၢ်တဖၣ်လၢအကသ့ၣ်ညါလၢမ့ၢ်ကွီၣ်ဖိမၤလံာ်လၢတီၤအပူၤန့ၣ်မ့ၢ်အသုးယီၤအသးဆူကျဲလၢအဘၣ်တဘီၣ်ခါ ဒီးဒုးန့ၣ်ယီၤအသးဆူကွီၣ်ဖိအတၢ်တိၣ်ဟ်ဒီးအတၢ်မံၤမိၢ်ခါန့ၣ်လီၤ.

### Standards-Referenced Grading (SRG)န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုလဲၣ်?

လၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အပူၤန့ၣ် တၢ်ကတီၤ standards-referenced န့ၣ်အခီပညိမ့ၢ်ဝဲတၢ်သိၣ်လိတၢ်လၢအလဲၤသၤတြၢလိာ်သးဒီးတၢ်မၤလိတၢ်အပတီၢ်– အခိ, တၢ်ကွဲးလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးတၢ်လၢပအဲၣ်ဒီးကွီၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်သ့ၣ်ညါဝဲ ဒီးမၤဝဲအတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အပတီၢ်လၢအတြးမၤဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. *standards-referenced* အခီပညိလၢအကၤတခါန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်သ့ဝဲတၢ်မၤလိအပတီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်သီးအကဒုးန့ၣ်ဝဲတၢ်သိၣ်လၢကွီၣ်ပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

### SRG န့ၣ်အကကဲဘျူးလၢကျဲၣ်လဲၣ်?

မၤဂ့ၤထီၣ်ဝဲ တၢ်ဆဲးကျိၣ် ဒီးတၢ်ခီဆၢအါထီၣ်တၢ်လၢမိၢ်ပၢ်အဂီၢ်, ကွီၣ်ဖိ ဒီးသရၣ်မ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်–မိၢ်ပၢ် ဒီးကွီၣ်ဖိကထံၣ်ဝဲတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲလဲၣ်တခါလၢကွီၣ်ဖိမၤဝဲဘၣ်ဂ့ၤဂ့ၤ ဒီးဝဲလဲၣ်တခါလဲၣ်လၢအမၤဝဲတဘၣ်အါအါဘၣ် ကအိၣ်ဖျါလၢလံာ်ဟ်ဖျါမးအပူၤ ဒီးတၢ်အဝဲန့ၣ်ဂ့ၤန့ၢ်ဒံး ထံၣ်လီၤဝဲကွီၣ်ဖိအမး မ့တမ့ၢ် ဟံၣ်တၢ်မၤ ဒီးတ့သ့ၣ်ညါဝဲခိၣ်ခါဆူအမဲာ်ညါတခါဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်မ့ၣ်စ့ၢ်ကိးကသ့ၣ်ညါဝဲတၢ်မၤလိဝဲလဲၣ်တပတီၢ်လၢအကတြးက့ၤသိၣ်လိကခါက့ၤဝဲန့ၣ်လီၤ. ကွီၣ်ဖိကသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးဝဲတၢ်မၤလိဝဲလဲၣ်တခါလၢအလိၣ်ဘၣ်မၤဂ့ၤထီၣ်မၤလိအါထီၣ် ဒီးက့ၤဒီးဝဲးကခါဝဲန့ၣ်လီၤ.

### DMPS Guiding Practices န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုလဲၣ်?

ပုၤ၂၅ ဂၤလၢအယုသ့ၣ်ညါမၤကျၢ်တၢ်, ပၣ်ယုာ်ဒီး သရၣ်မ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ပုၤလၢအရဲၣ်ကျဲၤလီၤဝဲတၢ်သိၣ်လိသ့ၣ်တဖၣ်, ပုၤပၤဆၢတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒီး ပုၤယုသ့ၣ်ညါမၤကျၢ်တၢ်လၢအမၤတၢ်ဝဲ SRG လၢကီၢ်ဒီးတဘျီအပူၤ ဒီးဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ တၢ်န့ၣ်ကျဲ ဖါခါလၢတၢ်ကဘၣ်သ့အီၤလၢ ကီၢ်ရၣ်ဒိတဘျီအပူၤန့ၣ်လီၤ.

1. တၢ်သ့ဝဲတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအမးလွံာ်ပတီၢ်ထီဘီ
2. လံာ်ဟ်ဖျါထီၣ်အမး, တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအမးလွံာ်ပတီၢ်, န့ၣ်တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤအီၤဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ ကွီၣ်ဖိအတၢ်မၤတၢ်ကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်ထဲလဲၣ်လၢတၢ်မၤလိအပတီၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ကွီၣ်ဖိအတၢ်မၤယုာ်တၢ်လၢတီၤအပူၤ, မၤလံာ်ဝံၤ, ဒီးအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအကမၤယုာ်တၢ်တပူၤယီဒီးကွီၣ်ဖိအဂ့ၤန့ၣ် တၢ်ကဟ်ဖျါထီၣ်အီၤလၢအဂၤတတီၤလၢတၢ်သ့ဝဲဒၣ် ‘DMPS ‘ထံဖိကီၢ်ဖိလၢအဂ့ၤလၢအအိၣ်ဒီးမ့ၤခါ ဒီး လၢအအိၣ်ဒီးဘုာ်ဘၣ်လၢအအတၢ်သ့’န့ၣ်လီၤ. အမးန့ၣ်ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢအမၤဝဲတၢ်မၤလိအဝဲန့ၣ်ဘၣ်ထဲထဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.
3. တၢ်မၤတၢ်ကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ်န့ၣ်တၢ်ကကျၢ်အီၤမ့ၢ်အမၤဝဲတၢ်မၤလိတခါန့ၣ်ဘၣ်ထဲထဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိတဘျူးမံၤအမးလၢအသိတခါန့ၣ် တၢ်ကဆိတလဲကွီၣ်အီၤဆူအမးလၢတၢ်သ့ဝဲလၢအလီၢ်လံၤတခါန့ၣ်.
4. ကွီၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၤအဘျူးဘျီလၢအကနဲၣ်ပွဲးဝဲလၢအမၤလံာ်ဒီးန့ၢ်ပၢ်ဝဲလံာ်န့ၣ်ဘၣ်ဝဲဂ့ၤဂ့ၤ.
5. တၢ်မၤညိလီၤလံာ်/တၢ်ဒီးဝဲးလၢကွီၣ်ဖိတနီၤလၢအမၤလံာ်တဘျီဒံးသီးပုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲလီၤ.

**တၢ်ဒီးဝဲးန့ၣ်ကလီၤဆိဝဲဒ်လဲၣ်?** တၢ်ဟ့ၣ်လီၤမးလၢညါတခါန့ၣ် ကွီၣ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်တၢ်ဒီးဝဲးအီၤဒ်သီးတၢ်ကကွဲးလီၤကွီၣ်ဖိအမးလၢလံာ်ဟ်ဖျါမးအပူၤအဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဒီးဝဲးလၢSRG အဂီၢ်န့ၣ်တၢ်ဒီးဝဲးအီၤဒ်သီး တၢ်ကယုသ့ၣ်ညါဝဲကွီၣ်ဖိအကတြးမၤလိတၢ်လၢခါဆူညါအဂီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုလဲၣ်

### မ့ၢ်တၢ်မၤလိတနီၤနီၤန့ၣ် တၢ်ဟ့ၣ်အမးအါန့ၢ်တၢ်တၢ်မၤလိအဂၤစ့ၢ်ကိးခါ?

တမ့ၢ်ဘၣ်, တၢ်မၤလိကိးခါဒဲးန့ၣ်အတယၢ်ယုဒံးသီးသီးလီၤ.

### တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤတၢ်ခီဆၢတၢ်ဝဲကွီၣ်ဖိန့ၢ်ဝဲအမးထလၢကွီၣ်ဒ်လဲၣ်?

ခီဖျါလၢသရၣ်မ့ၣ်ဒီးကွီၣ်ဖိန့ၣ်သ့ဝဲအမးလၢအထဲပွဲးဝဲ တၢ်အပတီၢ် ၁တုၤ၄န့ၣ်အခီပညိမ့ၢ်ဒ်လဲၣ် အယီ, တၢ်ခီဆၢက့ၤတၢ်န့ၣ်တၢ်ပညိၣ်အီၤသ့ဝဲလီၤ. အခိ “နဒီးန့ၢ်ဘၣ်အမး အပတီၢ် ၂ ခီဖျါ နဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်လၢနမၤသ့ဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သီးနကန့ၢ်ဘၣ် အမး အပတီၢ် ၃ အဂီၢ် နကဘၣ်ဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်နဲတၢ်လၢနမၤသ့န့ၣ်ပၣ်ယုာ်ဒီးတၢ်ကွဲးသကဲဃေန့ၣ်လီၤ **အမးလၢတၢ်ကဟ့ၣ်လီၤတခါအံၤ ပကထီၣ်သပြီၤအီၤဒီးအမးလၢတၢ်သ့တ့ၢ်ဝဲန့ၣ်ဒ်လဲၣ်?**

သရၣ်မ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ယုထၢဝဲတၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၢ်လၢတၢ်မၤလိတခါဒီးတခါအပူၤလီၤ. ဝဲကွီၣ်န့ၣ်တကတီၢ်အပူၤသရၣ်မ့ၣ်တဖၣ်ကကျၢ်ထဲဝဲတၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဒီးဆၢတဲာ်လီၤဝဲအမးအလီၢ်ခဲကတၢ်တခါန့ၣ်အတြးဟ့ၣ်ဝဲထဲလဲၣ်လၢတၢ်မၤလိအခိၣ်တီတခါန့ၣ်လီၤ. အမးလီၢ်ခဲကတၢ်လၢတၢ်မၤလိခိၣ်တီတခါစ့ၢ်စ့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ် တၢ်ကဆိတလဲကွီၣ်အီၤဆူ အမးလၢပသ့ညိန့ၢ်အီၤတခါ ဒ်အအိၣ်ဖျါဝဲဝဲအဖိလာ်အံၤအသီးလီၤ.

A (ပုၤဒီးတၢ်လၢကပီၤ)	3.50 - 4.00
A	3.00 - 3.49
B	2.50 - 2.99
C	2.00 - 2.49
D	1.75 - 1.99
F	0.00 - 1.74

မ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်မးလၢအသိတခါအံၤကမၤဘၣ်ထွဲမၤတိာ်တၢ် **GPAs** သ့ဒ်လဲၣ်?

တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤကွီၣ်ဖိအမးလၢ ၁ တုၤ ၄ လၢတၢ်ဟ့ၣ်အမးတဘျီတဘျီအဂီၢ်ဒ်သီးအကဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲကွီၣ်ဖိန့ၣ်မၤလိဒံးတၢ်အဖၢမ့ၢ်လီၤ. အမးဒ်အံၤသ့ၣ်တဖၣ်ဝဲလၢာ်န့ၣ် တၢ်ကဘျီဘၣ်က့ၤဆူတၢ်ဟ့ၣ်အမးအလီၢ်လံၤအသီးဝဲန့ၣ်တထံဒီးန့ၣ်ကတၢ်တုၤအခါလီၤ. ကွီၣ်ဖိအ GPAs န့ၣ်ကအိၣ်ဝဲဒ်လၢညါခါအသီး ဒီးလံာ်ဟ်ဖျါလၢဖျၣ်စိမိၤဂီၢ်န့ၣ်ကလီၢ်ဂၢ်ဒ်လၢညါအသီးလီၤ.

### မ့ၢ်ဖျၣ်စိမိၤအကွီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တူၢ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်လး **SRG** အံၤဒ်လဲၣ်?

ဖျၣ်စိမိၤကွီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဆၣ်ဒီးဝဲ တၢ်ဟ်ဖိၣ်အမးထီၣ်ယူ( GPA) ဒ်သီးအကကွဲးဝဲကွီၣ်ဖိအတၢ်မၤလိမၤဒီးအတၢ်အိၣ်သး ဒီးန့ၢ်ပၢ်တၢ်ထဲထဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ. အမးန့ၣ်တြးဘၣ်လိာ်စ့ၢ်ကိးလိာ်သးဒီးကွီၣ်ဖိတၢ်ဒီးဝဲးလၢအပတီၢ်ထီအမးသ့ၣ်တဖၣ် ဒ်အမ့ၢ် အၣ်အိၣ်ဝဲၣ်ပဒိၣ်တၢ်ဒီးဝဲး(Lowa Assessments)မ့တမ့ၢ် ACT အတၢ်ဒီးဝဲးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

### မ့ၢ်တၢ်ကီတၢ်ခဲအိၣ်စ့ၢ်ကိးခါဝဲနဆ့ၢ်ဝဲနမး **SRG** တခါအံၤဆူဖျၣ်စိမိၤကွီၣ်အခါခါ?

တၢ်ကီတၢ်ခဲတအိၣ်ဘၣ်–ကွီၣ်ဖိတဖၣ်ကဒီးန့ၢ်ဒံးဝဲ အမးအလီၢ်လံၤတခါန့ၣ် ဒီးအ GPA လီၤ.

### SRG န့ၣ်အကမၤစၢၤကတိာ်ကတီၤကွီၣ်ဖိလၢဖျၣ်စိမိၤအဂီၢ်သ့လၢကျဲၣ်လဲၣ်?

ဒုးန့ၣ်နၤ နတၢ်ဂ့ၢ်ဆူၣ်ဘါဆူၣ် ဒီးနတၢ်ဂံၢ်စါဘါစါလၢလံာ်မနုတကပၤလဲၣ်ဒ်နမ့ၢ်ပုၤမၤလိတၢ်ဖိတဂၤအသီး, ဒုးန့ၣ်နၤနမ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢအသးဆူၣ်လၢနကစါဒၣ်ဝဲ(တမ့ၢ်ပုၤမၤန့ၢ်ဆူၣ်နၤ)ဒ်သီးနကတုၤထီၣ်ဝဲတၢ်မၤလိအတၢ်တိာ်ဟ်, ဒုးမၤဒိၣ်ထီၣ်ထီထီၣ်နသးအိၣ်တၢ်မၤလံာ်ဆူၣ်ဆူၣ်, ဒီးမၤနဲလံာ်လၢနဟ်အီၤတဘျီန့ၣ်ဘၣ်ဝဲဂ့ၤဂ့ၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဟ့ၣ်အမးလၢအသိတခါအံၤအတၢ်တိာ်ဟ်လၢအကမၤစၢၤကွီၣ်ဖိလၢဖျၣ်စိမိၤအပူၤလီၤ.

### မ့ၢ်အမးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤတပူၤကထၢသးအါထလၢဘၣ်ခါ ခီဖျါလံာ်အခိၣ်တီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အါဒိၣ်မးအထီၣ်?

ပတထံၣ်လၢအကဖိၣ်ကထၢအသးဘၣ်, ဒ်သီးနကန့ၢ်ဘၣ် A အဂီၢ် တၢ်ကလိၣ်ဘၣ်ဝဲကွီၣ်ဖိလၢအကဒုးန့ၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ အတီၤပတီၢ်လံာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကဘၣ်မၤဝဲဘၣ်ဘျူးဘျီးလၢတၢ်မၤလိခိၣ်တီကိးခါဒဲးအပူၤလီၤ. ခီဖျါပတဟ့ၣ်လီၤဝဲအမးလီၤဆီ လၢတၢ်မၤလိလၢအတဘၣ်ထွဲဒီးကွီၣ်အလံာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လၢမၤဘၣ်အယီ, ကွီၣ်ဖိန့ၣ်ကဘၣ်ဒုးန့ၣ်ဝဲလၢအဝဲန့ၣ် အမၤလိတၢ်ဘၣ်ဂ့ၤထီၣ်လဲဒ်သီးအကမၤအါထီၣ်အမးကန့ၢ်အဂီၢ်လီၤ.

### မ့ၢ်တပတြးဟ့ၣ်ကနၤဝဲကွီၣ်ဖိလၢအဟဲထီၣ်ကွီထီဘီ ဒီးမၤဝဲအဟံၣ်တၢ်မၤဂ့ၤဂ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်ခါ?

ပတြးဟ့ၣ်ကနၤအီၤလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အရူဒိၣ်ဝဲလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်သန့ၣ်က့, ပတတြးဟ့ၣ်ဝဲတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အမးဘၣ်. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲ လုၢ်လၢ်သကဲးပတ်လီၤ. တမ့ၢ်တၢ်မၤလိလံာ်ဘၣ်. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤကွီၣ်ဖိကဘၣ်ဟံမ့ဟ်ခါ ဒီးအတၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသီထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်ကမၤနိၣ်အီၤဖဲ DMPS Citizenship ဒီး Employability Skills Rubric (ထံဖိကီၢ်ဖိလၢအဂ့ၤ ဒီးတၢ်ဖံးသ့မၤသ့အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်) အပူၤန့ၣ်လီၤ.

### ဘၣ်မနုလီၢ်ပတထၢန့ၣ်ဝဲဟံၣ်တၢ်မၤအမးန့ၣ်ဖဲတၢ်ဆုၣ်သး(သကဲဃေ)အပူၤလဲၣ်?

ပအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤဝဲကွီၣ်ဖိအတၢ်မၤန့ၣ်အမးထဲတၢ်လၢပသ့ၣ်ညါလၢကွီၣ်ဖိန့ၣ်မၤဝဲလၢအကစါထဲတကၤဇီၤလီၤ